
خبر كوتاه
ادموند اختر: هواداران صعود و قهرمانی می خواهند نه بازی زیبا

رقبادرآسیاازاستقلالحسابمیبرند

ای اف سی پاداش های لیگ قهرمانان را افزایش نداد؛

جایزه شش میلیون دلاری برای مقتدرترین فاتح آسیا

چهار گزینه روی میز گل محمدی؛

رمزگشایی از دفاع چپ پرسپولیس در آسیا

تیم فوتبال استقلال سرانجام راهی عربستان 
شد تا برای فصل جدید رقابت های لیگ قهرمانان 
کند.  رقابت ها  این  در  آماده حضور  را  خود  آسیا 
بامداد  دقیقه   ۴۵ ساعت  از  مجیدی  شاگردان 
عربستان  الاهلی  مصاف  به  فروردین   ۲۷ جمعه 
دیدار  این  برگزاری  با  تقریبا  و  رفت  خواهند 
این گروه  آبی پوشان در  نهایی  می توان سرنوشت 
را گمانه زنی کرد. استقلالی ها کمتر از ۷۲ ساعت 
مناسب  آماده سازی  یک  با  تا  دارند  فرصت  دیگر 
این  در  و  کرده  مدعیان  کورس  وارد  را  خود 
برای  را  مناسبی  تدابیر  باید  نیز  فنی  کادر  بین 
این حال  با  بیندیشد.  آسیا  آبی  پسران  موفقیت 
تست  که  بود  این  استقلالی ها  برای  خبر  بهترین 
کرونای تمامی بازیکنان این تیم منفی اعلام شد 
تا مجیدی برای اولین مسابقه تمامی شاگردانش 
در  و  منظور  همین  به  باشد.  داشته  دراختیار  را 
از پیشکسوتان  اولین دیدار استقلال یکی  آستانه 
پیراهن  با  آسیا  در  حضور  سابقه  که  استقلال 
رقابت های  درباره  را  خود  نظرات  دارد،  را  آبی 
فرهیختگان  با  آسیا  در  آبی پوشان  پیش روی 
ادموند  با  فرهیختگان  گفت وگوی  کرد.  مطرح 

اختر را در ادامه می خوانید.
فرداشب اولین دیدار استقلال در آسیا برگزار 
خواهد شد و این تیم به مصاف الاهلی می رود. قبل 
از اینکه درباره آسیا صحبت کنیم، یک ارزیابی کلی 

درباره شرایط این تیم داشته باشیم.
به خاطر  به گونه ای است که  وضعیت استقلال 
رخ  حالا  تا  فصل  ابتدای  از  که  مدیریتی  اتفاقات 
نوشت.  خصوص  این  در  کتاب  یک  می توان  داده 
استقلال  سرمربی  به عنوان  فکری  محمود  ابتدا 
انتخاب شد و در ادامه و با اینکه تیم نتایج خوبی 
را هم کسب کرد و موفق شد امتیازات مناسبی را 
جمع کند، تا جایی که استقلال همواره در کورس 
او  پشت  مدیریت  این حال  با  داشت،  قرار  مدعیان 
نکردند  را حمایت  این مربی  و هواداران هم  نماند 
اتفاقات،  این  بانی  و  باعث  می کنم  فکر  درواقع  و 
مدیریت باشگاه بود که درنهایت چنین مسائلی رخ 
داد. آرامشی که باید مدیریت به کادرفنی می داد تا 
اتفاق نیفتاد،  از فکری حمایت کنند این  هواداران 
اما با این حال به نظر من فکری خوب نتیجه گرفت، 
ولی درنهایت از استقلال در حالی جدا شد که این 

تیم در بالای جدول قرار داشت.
در ادامه هم که فرهاد مجیدی به این تیم 
امروز بد نتیجه نگرفته  تا  بازهم  اضافه شد و 

است.
فرهاد مجیدی که  از جدایی فکری،  بعد  بله؛ 
سال ها  این  در  استقلال  ممتاز  بازیکنان  از  یکی 
بوده و همیشه قابل احترام هواداران به شمار می رود، 
به عنوان سرمربی انتخاب شد و در این چند بازی 
استقلال همراه با مجیدی هم موفق شد نتیجه لازم 
را بگیرد، اما بازهم آن چیزی که هواداران انتظارش 
نشد.  محقق  بازی  فرم  و  ازلحاظ شکل  داشتند  را 
حالا اما با کسب ۷ امتیاز از سه دیدار در رقابت های 
امیدوارم  و  است  رسیده  آسیا  به  استقلال  لیگ، 

این تیم همراه با فرهاد مجیدی در لیگ قهرمانان 
باوجود اینکه در گروه مرگ قرار دارد موفق باشد. 
همه ما می دانیم که در آسیا این رقبا هستند که از 
استقلال حساب می برند تا اینکه استقلال بخواهد 
از حریفانش هراسی داشته باشد. بنابراین امیدوارم 
خوبی  امتیازات  و  نتایج  رقابت ها  این  در  استقلال 
کسب کند. من معتقدم در برهه زمانی فعلی زیبا 
بازی کردن به درد استقلال و هوادارانش نمی خورد، 
و  کردن  صعود  و  گرفتن  امتیاز  به دنبال  ما  چون 
کنیم  بازی  زیبا  باشد  قرار  اگر  و  هستیم  قهرمانی 
و قهرمان نشویم این موضوع فایده ندارد. بنابراین 
امیدوارم با یک بازی منطقی و فکورانه از این مرحله 
که یک مرحله سخت است عبور کنیم و البته لیاقت 
آن را هم داریم، چون استقلال تیم بزرگی است و 
امیدوارم در ادامه نیز با بازگشت شاگردان مجیدی 
نیز موفق عمل  برتر  این تیم در لیگ  از عربستان 
جدول  صدر  به  ممکن  امتیازات  کسب  با  و  کرده 

برگشته و امسال قهرمان شود.
پیشکسوت  یک  به عنوان  شما  به نظر 
را  آسیا  در  حضور  تجربه  که  استقلال 
دارید،  کارنامه  در  گذشته  سال های  در 
مدت زمان  در  را  تدابیری  چه  باید  کادرفنی 
تیم  تا  بیندیشد  رقابت ها  آغاز  تا  باقی مانده 

موفق شود؟
شما مطمئن باشید کادر فنی استقلال آنالیز 
به  بنابراین  داده،  انجام  گروه  تیم های  از  را  خوبی 
این دلیل می گویم بازی های آسیایی با رقابت های 
داخلی فرق دارد چون در لیگ برتر همه از یکدیگر 
شناخت کافی دارند و طی هفته های طولانی همه 
و  شناخته  را  یکدیگر  ضعف  و  قوت  نقاط  تیم ها 
دیگر  تیم های  از  صددرصدی  آنالیز  تیم ها  همه 
جدول  قعر  تا  گرفته  جدول  صدر  از  یعنی  دارند؛ 
همه همدیگر را می شناسند و به همین دلیل است 
از  سخت تر  حتی  لیگ  بازی های  دارم  اعتقاد  که 

بازی های آسیایی است.
البته عدم استفاده  یکی از مشکلات هم 

از شرایط میزبانی است.
بزرگی  و  قابل احترام  تیم  آسیا  در  استقلال 

به صورت  بازی ها  که  همین  اما  می آید،  به حساب 
می شود،  برگزار  دیگر  کشور  یک  در  متمرکز 
می تواند موجبات آرامش تیم را فراهم کند و این 
درکنار  و  میزبان  کشور  امکانات  که  است  درحالی 
هم بودن بازیکنان و تغذیه و استراحت کافی و رفتار 
حرفه ای می تواند از عوامل موفقیت این تیم به شمار 
برود، چون همیشه ثابت شده هر زمان این تیم به 
چنین تورنمنت هایی رفته، نتایج خوبی هم کسب 
کرده است. در هر صورت امیدوارم در این ۲۰ روزی 
که تیم در عربستان است و البته بازی پس فردا شب 
به دست  خوبی  امتیازات  ان شاءالله  الاهلی  مقابل 
از این مرحله به  آورد و استقلال تیم صعودکننده 
کادرفنی  باشید  باشد. شما مطمئن  مرحله حذفی 

آنالیز خوبی از تیم های آسیایی دارد.
برگزاری بازی در ساعات پایانی شب که 
حتی به نوعی نیمه شب به وقت ایران محسوب 
نخواهد  دردسرساز  استقلال  برای  می شود، 

شد؟
مانور  آن  روی  که  نیست  چیزی  مسائل  این 
را  بانی آن  باعث و  نتیجه نگرفت  اگر تیم  کنیم و 
ما نصف شب است،  برای  اگر  بدانیم.  اتفاقی  چنین 
در  تیم ها  همه  و  است  نصف شب  هم  برای حریف 
اتفاق به خاطر ماه  این  بازی می کنند.  برابر  شرایط 
چیزی  باشید  مطمئن  اما  است،  رمضان  مبارک 
نیست که ما هواداران و پیشکسوتان بخواهیم آن 
را بزرگ کرده و خدای نکرده نتیجه نگرفتن مان را 
به خاطر این موضوع بدانیم. در هرصورت امیدوارم 
بتواند  هدفمند  و  خوب  بازی  یک  با  استقلال 

امتیازات لازم را گرفته و از این مرحله صعود کند.
صحبتی  چه  باشگاه  مدیریت  درباره 

دارید؟
در دو سال اخیر هفت هشت مدیر و سرپرست 
به استقلال آمده اند و مددی هم جزء همان هفت 
و  ثبات  باید  مدیریت  من  به نظر  است.  نفر  هشت 
آرامش داشته باشد تا بتواند همان ثبات و آرامش 
تقریبا  مددی  کند.  تزریق  تیم  و  کادرفنی  به  را 
حدود ۶ ماه است وارد استقلال شده اگر قرار باشد 
مطمئن  باشد،  قبلی ها  مثل  مدیر  این  سرنوشت 

باشید اتفاقاتی که طی این دوسه سال افتاده بازهم 
ثبات  آثار  البته  شد.  خواهد  تکرار  استقلال  برای 
خواهد  مشخص  آینده  سال های  طی  مدیریت  در 
ارکان  تمامی  مدیریت  تغییر  با  هربار  چراکه  شد، 
بخواهیم  تا  هربار  و  کرده  تغییر  تفکرات  و  باشگاه 
کنیم،  پیدا  همخوانی  و  شده  آشنا  تفکرات  این  با 
یک بار دیگر فصل ازدست رفته و بازهم ناکامی به بار 
خواهد آمد. این درحالی است که درواقع آن اتفاقی 
که برای محمود فکری افتاد به خاطر نداشتن همین 
آرامش بود و یادم می آید از همان هفته دوم همه 
از کادر فنی ایراد می گرفتند، درحالی که این کادر 
وجود  مشکلات  هرصورت  در  بود.  استقلالی  کاملا 
برای  اتفاقات  و  مشکلات  این  امیدوارم  ولی  دارد، 
کادرفنی جدید رخ ندهد تا بازیکنان در آرامش به 

کار خود ادامه دهند.
خاطرات  و  تجربیات  درباره  هم  کمی 
تیم های  مقابل  کنید.  صحبت  خود  آسیایی 

عربستانی هم بازی کردید؟
سال های سال با استقلال در آسیا شرکت کرده 
و با این تیم صعود کرده ایم و سقوط هم کرده ایم 
و به جمع ۴ تیم برتر هم راه پیدا کرده ایم، اما کار 
سخت است. وقتی پرسپولیس به فینال آسیا صعود 
باشیم  داشته  را  لازم  امکانات  اگر  هم  ما  می کند، 
از  بعد  و  کرده  علم  قد  رقابت ها  این  در  می توانیم 
سال ها قهرمانی را به دست بیاوریم که امیدوارم این 
اتفاق امسال برای استقلال رخ دهد. خود من هم با 
استقلال مقابل الهلال به میدان رفتم تیمی که در 
آن زمان از بهترین های آسیا به شمار می رفت و تمام 
بازی می کردند و  تیم  این  ستاره های عربستان در 
متاسفانه در ضربات پنالتی به این تیم باختیم و از 

دور رقابت ها حذف شدیم.
در  استقلال  بازیکن  کدام  می کنید  فکر 

این مسابقات بتواند ستاره این تیم باشد؟
هر بازیکنی که روی او فشار نباشد و استرس 
بگیرد،  لقب  میدان  ستاره  می تواند  باشد  نداشته 
می کنیم،  آنالیز  را  حریف  ما  که  همان طور  چراکه 
آنالیز کرده و نقاط ضعف و  بازیکنان ما را  آنها هم 
قوت ما را به دست می آورند. امیدوارم هر بازیکنی 
که در ترکیب اصلی قرار می گیرد با آرامش و بدون 
استرس بازی کرده و دل هواداران را شاد کند، اما 
از  ببرم،  اسم  از کسی  ستاره  به عنوان  بخواهم  اگر 
نفراتی نام خواهم برد که کسی انتظار آنها را ندارد. 
یا  رضاوند  آرش  ریگی،  مسعود  مانند  بازیکنانی 
محمد نادری بازیکنانی هستند که کسی روی آنها 
حساب نمی کند و می توانند در آرامش ستاره های 
استقلال در این رقابت ها باشند. شما مطمئن باشید 
هم  تاثیرگذاری  بازیکن  که  قایدی  مانند  بازیکنی 
این  روی  خوبی  شناخت  حریف  تیم های  هست، 
امیدوارم  هم  درنهایت  دارند.  بازیکنان  از  دسته 
این  در  دیاباته  شیخ  از  نخواهد  مجیدی  فرهاد 
استفاده  ثابت  و  اصلی  بازیکن  به عنوان  رقابت ها 
کند، چراکه این بازیکن ثابت کرده در ادامه بازی 
به عنوان یار تعویضی می تواند بیشتر برای استقلال 

مفید باشد.

لیگ قهرمانان آسیا در حالی برگزار خواهد شد که 
ای اف سی با انتشار فایلی ۶8 صفحه ای، تمام قوانین 
مربوط به این رقابت ها را تشریح کرده و همچنین در 
بخشی از آن به مسائل مالی لیگ قهرمانان پرداخته و 

پاداش های مربوطه را نیز اعلام کرده است.
ای اف سی جوایز را در سه بخش »کمک هزینه 
سفر، پاداش نتایج و جایزه بقا« دسته بندی کرده و 
نکته جالب این که این جوایز از فصل ۲۰18 با تغییر از 
سوی کنفدراسیون فوتبال آسیا مواجه نشده و برخلاف 

سال های قبل، افزایش نداشته است.
 کمک هزینه سفر؛ در مجموع 330 هزار دلار

کنفدراسیون آسیا برای کمک به نقل و انتقال 
کمک  مختلف،  کشورهای  در  ها  تیم  استقرار  و 
هزینه ای را همیشه در نظر داشته است. در فصول 
گذشته باتوجه به مسافرت برای انجام هر بازی، این 
حالا  اما  داشت  اختصاص  بازی  تعداد  به  نیز  رقم 
داده  تغییر  را  شیوه  مسابقات،  متمرکز  برگزاری 
است. بنابراین برای مرحله اول و دوم پلی آف هر 
کدام 3۰ هزار دلار، مرحله گروهی، یک هشتم، یک 
چهارم و نیمه نهایی ۴۵ هزار دلار و فینال 9۰ هزار 

دلار پاداش دارد.

سال ۲۰18 این عدد برای هر بازی مرحله پلی 
آف ۲۰ هزار دلار، مرحله گروهی تا نیمه نهایی 3۰ 
هزار دلار و فینال ۶۰ هزار دلار بود. در سال ۲۰19 
فینال  تا  تیمی  اگر  امسال  شد.  برابر  دو  عدد  این 
پیش برود، طلب 33۰ هزار دلاری از ای اف سی 

برای کمک هزینه سفر خواهد داشت.
 پاداش نتایج؛ صفر تا 800 هزار دلار

سال  مثل  قهرمانان  لیگ  در  حاضر  تیم های 
مرحله  های  بازی  در  پیروزی  با  گذشته  های 
گروهی ۵۰هزار دلار و در صورت تساوی 1۰ هزار 
دلار جایزه می گیرند. در سال های قبل ای اف سی 
برای برد 3۰ و مساوی ۲۰ هزار دلار پاداش می داد 
را  تفاوت  این  تیم ها،  در  انگیزه  ایجاد  هدف  با  اما 
در رقم پاداش ها ایجاد کرد.طبیعتا اگر تیمی تمام 
پاداشی  کند،  واگذار  را  گروهی  مرحله  های  بازی 
نخواهد گرفت اما اگر تا پایان تورنمنت با پیروزی 
پیش برود، رقم 8۰۰ هزار دلار را به جیب خواهد 
زد و با درآمدزایی ۵.۵ میلیون دلاری، سهمیه جام 

جهانی باشگاه ها را کسب خواهد کرد.
 جایزه برای بقا؛ 4.5 میلیون دلار

که  تیم هایی  برای  آسیا  فوبال  کنفدراسیون 

عنوان  تحت  ای  جایزه  بمانند،  باقی  تورنمنت  در 
»پاداش مشارکت« در نظر می گیرد و در واقع سود 
خود از تبلیغات و حق پخش را با این تیم ها تقسیم 
به مرحله یک  برای صعود  تیم ها  پاداش  می کند. 
هشتم نهایی 1۰۰ هزار دلار، صعود به یک چهارم 
نهایی 1۵۰ هزار دلار و صعود به نیمه نهایی ۲۵۰ 

هزار دلار است.
حضور  فینال  در  که  تیمی  دو  همچنین 
به  را  دلاری  میلیون   ۴ و   ۲ جوایز  داشته باشند، 
ارمغان می آورند. به عبارتی اگر تیمی قهرمان شود، 
۴.۵ میلیون دلار پاداش مشارکت خواهد داشت که 
اگر این اتفاق با پیروزی بر تمام رقبا رخ دهد، رقم 
 33۰ و  عملکرد  پاداش  عنوان  به  دلار  هزار   8۰۰
خواهد  اضافه  آن  به  سفر  هزینه  کمک  دلار  هزار 
شد تا چیزی در حدود ۵.۷ میلیون دلار را به خزانه 

باشگاه واریز کند.
در سال ۲۰18 این رقم معادل چیزی حدود 
آن  به  بتواند  تیمی  اگر  حالا  اما  بود  میلیارد   ۲۲
به 1۵۰  نزدیک  پیدا کند، صاحب درآمدی  دست 

میلیارد تومان خواهد شد.
ای اف سی همچنین در آیین نامه خود قوانین 

مختلفی را دارد که به اختصار بررسی می شوند:
اف  ای  سوی  از  مالی  پرداخت  هرگونه   -
سی که طبق آیین نامه باشد، از قوانین، مقررات، 
دستورات، آیین نامه ها و تحریم های بین المللی 

تبعیت می کنند.
- تیم میزبان هزینه نقل و انتقال افسر مربوط 
به تیم میهمان و همچنین هزینه اقامت او را باید 

پرداخت کند.
اقامت  پرداخت هزینه  به  ملزم  میزبان  تیم   -

هیئت رسمی ای اف سی است.
- برای هیئت ای اف سی، باید هتل ۵ ستاره 
رزرو شود و نباید این هتل با محل اقامت تیم ها 

یکی باشد.
سه  باید  سی  اف  ای  رسمی  هیئت  برای   -
وعده غذایی کامل و یک وعده سبک با کیفیت بین 

المللی و حداقل 8 لیتر آب تهیه شود.
باید  سی  اف  ای  مدنظر  نفرات  برای   -

خشکشویی 8 قطعه لباس در نظر گرفته شود.
 %۵ که  هستند  ملزم  فینالیست  تیم  دو   -
دریم«  سی  اف  »ای  خیریه  به  را  خود  پاداش  از 

پرداخت کنند.

یک  از  روزها  این  پرسپولیس  فوتبال(؛  کارشناس  کریمی)  امیر 
طرف در هند با مشکلات میزبانی دست و پنجه نرم می کند و از طرف 
دیگر در جناح چپ و عمق دفاع با حضور سید جلال و کنعانی زادگان 
مبتلا  به کرونا  آقایی در حالی  نشان می دهد. سعید  به عصا  دست 
شده که این تیم از لحاظ نفری در دفاع چپ کلاسیک فقر دارد، چرا 
که تنها گزینه تخصصی این تیم در غیاب آقایی در این جناح محمد 
انصاری بود که مشخص نشد بالاخره گل محمدی به او اعتقاد داشت 
بودن  رونده  بودن،  پا  ابتدا چپ  در  دفاع چپ  معیارهای  نداشت.  یا 
وآشنا با اصول دفاعی دفاع کناری است که باید دید در نهایت کادر 

فنی کدام بازیکن را جایگزین آقایی خواهد کرد.
وحید امیری

کارشناسان  نظر  از  این خلا  کردن  پر  به  بازیکن  ترین  محتمل 
شاید وحید امیری باشد که سبک بازی او با معیارهای کلی گفته شده 
در بالا سنخیت بیشتری دارد. علاوه بر این او با تجربه و دونده هست 
و کم و بیش هم در این پست تجربه دارد. تنها نکته  منفی در مورد 
امیری در این پست عدم شناخت ذاتی او از شرح وظایف دفاع چپ 
و همچنین احتمال ایجاد فاصله زیاد بین او با دفاع وسط متمایل به 
چپ هست که اگر قرار به استفاده از او باشد باید توجیه فنی از طرف 
کادر فنی برای او صورت پذیرد. در هر حال هرچند در جلو تیم و فاز 
حمله گل محمدی به او نیاز وافری دارد اما شاید چاره ای برای او و 

پرسپولیس در این برهه نباشد که از او در دفاع چپ استفاده کند.
امید عالیشاه

گزینه بعدی در دسترس کادر فنی برای جایگزینی امید عالیشاه 
است. بازیکنی که تا مرز جدایی و حتی محو شدن از پرسپولیس رفت اما 

به ناگاه احیا شد و به کار این تیم آمد. امید عالیشاه در بازی های تدارکاتی 
پیش فصل در این جناح بازی کرده بود وقتی که هنوز نه انصاری آماده 
بود و نه آقایی به این تیم وارد شده بود. نکته ای که در مورد عالیشاه صدق 
می کند اینکه اصولا وقتی در بازی ها تاثیر گذار بوده که در پست خاصی 
و یا شرح وظایف خاصی محصور نشده به همین چند بازی او در لیگ برتر 
که متحول شده بازی کرد توجه کنید. او در حقیقت نقش بازیکن آزاد و 
مهاجم کاذب را برای پرسپولیس بازی میکرد و به همه جای زمین سرک 
می کشید در نتیجه برای سبک بازی او در حقیقت نمی توان تا به امروز 
پستی را تعریف کرد و این همان نکته کلیدی در بازی این بازیکن هست 

که شاید اصلا به کار دفاع کناری نیاید.
احسان پهلوان

اگر چپ پا بودن و رونده بودن را دو معیار مهم برای این پست در 
نظر بگیریم می توان پهلوان را هم جزو این گزینه ها برای دفاع چپ 
بازی  او در روزهای خوبش بسیار تاکتیک پذیر  بدانیم بخصوص که 
می کند اما مسئله ای که بازی او را در این جناح تحت شعاع قرار 
می دهد ظرافت و شکننده بودن بازی اوست که اتفاقا در این پست 
حداقل در بازی های آسیایی و حریفان قدرتمند جواب نخواهد داد. 
ولی در هر صورت بر اساس معیارهای روی کاغذ او هم می تواند جزو 

کاندید های این پست باشد.
علی شجاعی

آسیا  فینال  به  راهیابی  به  منجر  آخر  پنالتی  جز  شجاعی  از 
پرسپولیس خاطره زیادی در ذهن هوادارن نقش نبسته است. در چند 
باری که به عنوان جایگزین به میدان آمده و یا یکی دوباری که فیکس 
بازی کرده هنوز نتوانسته خود را به  کادر فنی تحمیل کند اما بخاطر 

خصوصیات و سبک بازی او و در صورت توجیه و اصلاح سبک بازی 
می تواند در بین بازیکنان فیکس این دوره از بازی ها به میدان برود. 
یکی از استعدادهای بالقوه تیم است که برای شکوفا شدن او کادر فنی 

هم باید بیشتر به او بپردازد.
تصمیم کادر فنی

تمام مباحث بالا بر اساس فرضیه ها و عقبه بازی این بازیکنان 
بخصوص در این فصل شکل گرفته  و قطعا نزدیک ترین افراد به تیم 
و شرایط آنها کادر فنی است و شاید بازی دادن هر کدام از آنها در 
این پست می تواند به نوعی تولد یک بازیکن جدید در این جناح هم 
باشد اما در هر صورت قطعا کادر فنی پرسپولیس به نکات و معیارهای 
پست  این  در  بازیکنی  هر  که  بخصوص  کرد.  خواهد  توجه  خودش 
بازی کند باید زوج ترابی هم باشد که یکی از ستون های تهاجمی 

پرسپولیس را شکل می دهد.

صعود 5 پله ای استقلال در رده جهانی
پرسپولیس اول ایران و پنجم آسیا ماند

تیم فوتبال استقلال در رده بندی باشگاهی جهان بیشترین صعود را در میان تیم های ایرانی داشت.
سایت »فوتبال دیتابیس«  رده بندی تیم های باشگاهی جهان را اعلام کرد که تیم های استقلال 
و پرسپولیس در رده بندی جهانی صعود داشتند. پرسپولیس در این رده بندی همچنان تیم اول ایران و 
پنجم آسیا ماند. شاگردان گل محمدی در رده بندی جهانی با یک پله صعود به رده 11۲ جهان رسید. 
استقلال هم در این رنکینگ در جایگاه دوم ایران و 11 آسیا ماند. شاگردان مجیدی در رده بندی جهانی 
بیشترین صعود را داشت و با ۵ پله صعود در رده ۲۲۰ جهان ایستاد. سپاهان، تراکتور و فولاد به ترتیب 

های سوم تا پنجم ایران قرار گرفتند.

اکران فیلم سینمایی اعتراض در شهر قدس
تارتار هزار درجه بالای صفر

تیم های پیکان و گل گهر سیرجان روز دوشنبه در یک مسابقه پرتنش و جنجالی به مصاف یکدیگر 
رفتند. در این بازی که با برتری دو بر صفر نماینده سیرجان به پایان رسید، بر سر گلی که مرتضی 
تبریزی وارد دروازه پیکان کرد، حرف و حدیث های زیادی پیش آمد. بعد از آنکه مهاجم گل گهر در 
شرایطی مشکوک به هند توپ را وارد دروازه کرد، کادرفنی پیکان انتقادهای متعددی را به سمت داور 
وسط نشانه رفتند و در این بین صحبت های جالبی نیز کنار زمین رد و بدل شد که با توجه به برگزاری 

مسابقات بدون تماشاگر و سکوت ورزشگاه به وضوح می شد متوجه شد چه حرف هایی زده می شود.
قلعه نویی و تارتار که در سال های گذشته رابطه خوبی با یکدیگر داشته و دارند قبل از مسابقه روز 
دوشنبه نیز دقایقی با هم به گفت و گو نشستند. همین رابطه خوب باعث شد که تارتار حتی در زمان 

عصبانیت ناشی از گل اول گل گهر هم احترام قلعه نویی را حفظ کند.
بعد از گل مرتضی تبریزی اما موجی از جنجال ها در داخل و کنار زمین به وجود آمد. بلافاصله بعد 
از گل مهدی تارتار و همکارانش اعتراض هایی به میثم حیدری داور وسط و رحیمی مقدم داور چهارم 
داشتند. با وجود این اعتراض ها داور گل را قبول کرد و رای به ادامه مسابقه داد. چند ثانیه بعد اما 
مدیررسانه ای تیم پیکان فیلم مربوط به گل اول گل گهر را مورد بازبینی قرار داد و به اعضای تیمش و 
ناظر مسابقه نشان داد. سرمربی محجوب پیکان با تماشای فیلم صحنه گل در حالی که به نظر می رسید 
از زده شدن توپ توسط تبریزی با دست مطمئن شده، با صدای بلند گفت: » با دست زده دیگه آقاجان؛ 
عهه، با دست زده دیگه. چجوری باید دستش باز باشه که بزنه؟« در این حین امیر قلعه نویی از جلوی 
نیمکت تیم خودش خطاب به مهدی تارتار گفت: »آقامهدی! جون آبجی شو قسم خورد که با سینه 
زده«. تارتار در جواب سرمربی گل گهر گفت: »امیرخان! به قرآن با دست زده، دیدم.خودم دیدم.«در 
ادامه روند بازی در شرایطی که تارتار از شدت عصبانیت برای دقایقی حتی با شاگردانش هم صحبت نمی 
کرد و با قدم زدن روی پیست تارتان ورزشگاه قصد داشت خود را آرام کند، یک خطا به سود پیکان در 
میانه زمین گرفته شد که سرمربی خودروسازان اینطور واکنش نشان داد: »هند واضح رو نگرفتی، نمی 
خواد اینو خطا بگیری.«حیدری داور جوان بازی که به نظر می رسید شرایط مسابقه از دستش خارج 
شده، دقایقی بعد یک خطای دیگر به سود پیکان گرفت که تارتار خطاب به او گفت: »این هم اشتباه 
بود«! اعتراض های تارتار و پیکانی ها در جریان مسابقه همچنان ادامه پیدا کرد و در نهایت داور بازی 
با دادن اخطار به سرمربی و اخراج حسین پاشایی مربی، این دو نفر را از بازی بعدی با آلومینیوم اراک 
محروم کرد. در پایان مسابقه اما تارتار با وجود ناراحتی شدید از اشتباهات داور به سمت امیر قلعه نویی 
رفت و ضمن تبریک به این مربی باتجربه بابت پیروزی گل گهر حرمت او را حفظ کرد. اتفاقی مهم که 
این روزها در فضای فوتبال کمتر دیده می شود.نکته قابل توجه در جریان بازی روز دوشنبه اینجا بود 
که تیم داوری در بین دو نیمه و پایان مسابقه هرگز زیر بار اشتباه خود نرفتند. میثم حیدری که علاقه 
زیادی داشت با تحکم حرفش را به کرسی بنشاند و مانند داوران باتجربه عمل کند، بارها تاکید کرد که 
تصمیم درستی گرفته است، هرچند که تعداد زیادی از کارشناسان داوری از دوشنبه شب تاکنون نظر 

این داور جوان را رد و اعلام کردند گل تبریزی با دست به ثمر رسیده است.

یک لژیونر، یک گلزن فینال و یک محروم؛
بچه معروف های پرسپولیس در جستجوی کفش طلا

پرسپولیس فصل بیستم را در شرایطی آغاز کرد که تنها مهاجم تخصصی اش مهدی عبدی جوان 
بود. بازیکنی که انگار با اقبال بالا و گلزنی اش در لحظات حیاتی نردبانی به سوی آسمان یافته بود.اما در 
فصل جاری شرایط به گونه ای متفاوت رقم خورد و عبدی به جز بازی شهرآورد پایتخت مقابل استقلال و 
دیدار با فولاد پایش به گلزنی باز نشد تا یحیی تیم را بدون مهاجم هدف و اغلب با حضور زوج امید عالیشاه 
- وحید امیری به زمین بفرستد. اتفاقی که سبب شد گل های زده اش به نسبت رقیب شانه به شانه اش 
یعنی سپاهان کمتر باشد و در اکثر بازی ها عناصر دفاعی به مهاجمان درس گلزنی بدهند. با شروع سال 
جدید خط حمله قرمز ها نیز شکل جدیدی به خود گرفت. شهریار مغانلو از پرتغال به پرسپولیس اضافه 
شد و دوران محرومیت آل کثیر نیز پایان یافت. لیگ قهرمانان آسیا برای سه مهاجم پرسپولیس بسیار 
خاص خواهد بود. سه بازیکن با انگیزه های بالا و متفاوت برای فیکس شدن در ترکیب اصلی و قلب 
هواداران.مهاجم شماره ۷۲ سرخ ها با بازی های آسیایی به هواداران معرفی شد. بازیکنی پر تلاش که 
اولین گل خود را به شارجه زد. مقابل پاختاکور دبل کرد و شاگردان ژاوی را با ضربه سر استادانه اش از 
رقابت ها حذف کرد. عیسی وقتی برای حضور در نیمه نهایی و مقابل النصر آماده می شد با حکم محرومیتی 
مواجه شد که تا همین چند روز پیش درگیرش بود و این حکم شش ماهه نه کم شد و نه تعلیق. آل کثیر 
پس از محرومیت در دوبازی مقابل پدیده و نساجی به عنوان یار تعویضی به بازی آمد و در آزادی با پاس 
عالیشاه دروازه نساجی را باز کرد تا با انگیزه ی مضاعفی به آسیا برود و با اثبات خود دوباره به مهاجم اول 
سرخ ها بدل شود. شاید انگیزه های عیسی بتواند در شرایط سخت منجی پرسپولیس شود و تیمش را به 
مراحل بالاتر نزدیک کند. مغانلو پس از پیوستن به پرسپولیس خیلی زود اعتماد گل محمدی را جلب کرد 
و در ترکیب اصلی قرار گرفت. مهاجمی بلند قامت و با دوندگی بالا که هر مدافعی را آزار می دهد. شماره 
۷۰ پرسپولیس در چند بازی ای که پس از قرمزپوش شدن به میدان رفته عملکرد قابل قبولی داشته ولی 
در گلزنی ناکام بوده است. شهریار پرسپولیسی ها که برای اولین بار آسیا را تجربه می کند امیدوار است 
با گلزنی و گلسازی به مهره ای موثر بدل شود و همچنان در تفکرات یحیی جزو یازده بازیکن اصلی باقی 
بماند. مغانلو می تواند با لباسی که پیش ازین به تن علیپور بوده وگل های مهمی را در آسیا زده گل زدن 
با لباس پرسپولیس را تجربه کند.شاید عجیب و کم نظیر باشد که یک بازیکن  ۲۲ساله را گلزن بازی های 
بزرگ بخوانند؛ اما با نگاهی به گل های زده مهاجم جوان سرخ ها می توان او را پسر بازی های بزرگ خواند! 
عبدی که هم قهرمانی لیگ را دارد و هم نایب قهرمانی آسیا حالا دیگر بدون رقیب در خط حمله نیست و 
برای بازی کردن حتا به عنوان یار تعویضی باید بیش از قبل بجنگد و تلاش کند. شماره 1۶ پرسپولیسی 
ها دو گل به یاد ماندنی در نیمه نهایی و فینال آسیا به نام خود ثبت کرده و  بخشی از تاریخ پرسپولیس 
است. عبدی می تواند دوباره در آسیا و با گلزنی مسیر موفقیت و محبوبیت را که چند وقتی می شود گم 
کرده است را باز یابد. بدون تردید هر سه مهاجم پرسپولیس توانایی های منحصر به فردی دارند و هر سه 
از انگیزه های بالایی برخوردارند. انگیزه های متفاوتی که می تواند در مسیر هدف مشترک نماینده ایران 
در رسیدن دوباره به مراحل بالاتر آسیا بسیار کمک کننده باشد. علاوه بر این بازیکنان، نباید از نام هایی 
چون وحید امیری، امید عالیشاه و مهدی ترابی هم به سادگی گذشت. ستاره هایی که اگرچه مهاجم نوک 

نیستند اما همیشه خطرناک نشان داده اند.

سعید آذری مطرح کرد؛
پیروزی در عربستان حلاوت بیشتری داشت

فولاد خوزستان در بازی پلی آف لیگ قهرمانان آسیا به مصاف تیم مطرح و قدرتمند العین امارات 
رفت و درحالی که کارشناسان شانس تیم اماراتی را برای پیروزی و صعود به مرحله گروهی مسابقات 
بیشتر می دانستند، نماینده ایران با ارائه یک بازی کاملا برتر توانست با ۴گل پیروز شود و به مرحله 
گروهی راه یابد. با این نتیجه ایران تنها کشور غرب آسیا لقب گرفت که در مرحله گروهی چهار نماینده 
دارد. با وجود برگزاری بازی فولاد و العین در عربستان )محل برگزاری بازی های گروه Dلیگ قهرمانان( 
باشگاه فولاد در اصل از امتیاز میزبانی این بازی برخوردار بوده است، چراکه در ابتدا قرار بود این بازی 
در اهواز برگزار شود، اما با تصمیم بعدی AFC بنا شد محل بازی های پلی آف به محل میزبانی مسابقات 
هر گروه منتقل شود. فولاد اما جدا از یک پیروزی دلچسب مقابل العین موفق شد با وجود برگزاری 
بازی در عربستان از امتیازات و درآمدهای حق میزبانی اش نیز بهره گیرد. سعید آذری، مدیرعامل باشگاه 
فولاد تاکنون ۲۲هزار دلار )بیش از ۵۰۰میلیون تومان( برای حق پخش تلویزیونی و ۷۰۰میلیون تومان 
نیز از تبلیغات محیطی برای باشگاهش دریافتی داشته است. علاوه بر این فولادی ها بیش از یک میلیارد 
و ۷۰۰میلیون تومان نیز از طریق اخذ تخفیف و استفاده از امتیازات ویژه برای اسکان و دیگر هزینه ها 
موفق به صرفه جویی شده اند که این مبلغ را نیز دریافت خواهند کرد. علاوه بر این باشگاه فولاد مثل همه 
تیم های دیگر برای پیروزی در بازی پلی آف و راهیابی به دور گروهی لیگ قهرمانان پاداشی مشخص 
از AFC دریافت خواهد کرد.سعید آذری، مدیرعامل باشگاه فولاد خوزستان در پاسخ به این سوال که 
از آنجاکه قرار بود این مسابقه در اهواز برگزار شود اما در لحظات آخر به عربستان موکول شد با این 
حساب به نظر می رسد فولادی ها درس خوبی به همه کارشکنی ها دادند، اظهار داشت: »این نتیجه ای که 
به دست آمد اتفاق بسیار خوبی بود. بچه ها هم تمام تلاش خود را کردند. بالاخره بازی را همه از طریق 
رسانه ها دیدند و پوشش رسانه ای خوبی نیز از این دیدار به عمل آمد و به نظر من یک بازی بی نظیر را با 
هدایت فنی جواد نکونام و همکاران او و تلاش بچه ها در زمین مسابقه شاهد بودیم. ازسوی دیگر کادر 
مدیریتی و اعضای هیات مدیره تا هواداران و رسانه ها همه پشت تیم بودند تا این اتفاق و نتیجه عالی در 
عربستان رقم بخورد.« وی ادامه داد: »واقعیت این است حالا که اینجا با مسئولان کنفدراسیون فوتبال 
آسیا دیدار داشتیم متوجه شدیم شرایطی را که در عربستان و در ریاض حاکم هست ما نمی توانستیم در 
اهواز حاکم کنیم. با توجه به اینکه وضعیت سیاه کرونا در خوزستان حکمفرما شده و هموطنان را اذیت 
می کند. با این حال از لحاظ میزبانی در عربستان اتفاقات خوبی افتاد و فکر می کنم حلاوت و شیرینی 
این برد با توجه به اتفاقات قبلی در اینجا بسیار بیشتر بود، چراکه این دیدار هم پوشش رسانه ای خوبی 
پیدا کرد و هم اینکه اتفاقات خوبی را شاهد بودیم. روی هم رفته همه چیز فوق العاده بود و خدا را شکر 
می کنیم که توانستیم نماینده خوبی برای فوتبال ایران باشیم.«وی درباره اینکه چقدر به موفقیت در 
مرحله گروهی فکر می کنید و برنامه ای هم برای انجام این امر دارید، گفت: »ما همیشه با تمام تمرکز 
به موفقیت فکر می کنیم. درحال حاضر نیز برنامه ما انجام تمرینات مستمر، حرکت براساس استراتژی 

تعیین شده توسط جواد نکونام و حرکت براساس نظم و انضباط است.«
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